
Antsla Vallavolikogu
I koosseisu kuueteistkümnenda istungi

P R O T O K O L L

Antslas 20. november 2018 nr 16

Algus kell 15.00, lõpp kell 17.00

Istungi juhataja: volikogu esimees Margus Klaar
Protokollija: volikogu sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 14 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).
Istungil ei osalenud volikogu liikmed Airi Hallik-Konnula, K.-Oudekki Loone ja Rando Treimuth
15.05 saabus istungile Üllar Ahi

Kutsutud: vallavanem Avo Kirsbaum, majandusnõunik Rain Ruusa, abivallavanem Kurmet 
Müürsepp, vallasekretär Kersti Käis, pearaamatupidaja Eve Sikk, Lusti Lasteaia direktor Jüri 
Kiidron, Lusti Lasteaia õppealajuhataja Elina Antsi.

Margus Klaar: Teen ettepaneku määrata 6. päevakorrapunkti teiseks kaasettekandjaks  
majandusnõunik Rain Ruusa, kuna tema on selle teemaga tegelenud. 

Volikogu esimees pani hääletusele volikogu liikmetele väljasaadetud 9. punktilise päevakorra koos
parandusettepanekuga.
Poolt hääletas 13 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Päevakord:

1. Tasandusrühma loomise vajadusest Lusti Lasteaias
Ettekandja: Jüri Kiidron, Lusti Lasteaia direktor

2. Antsla valla 2018. aasta II lisaeelarve vastuvõtmine
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

3. Riigivara munitsipaalomandisse taotlemine
Ettekandja: Ester Hommik, maa- ja planeeringute spetsialist
Kaasettekandja: Jarek Jõela, arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees

4. Isikliku kasutusõiguse seadmine munitsipaalmaale
Ettekandja: Ester Hommik, maa- ja planeeringute spetsialist
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees



5. Antsla valla osalemine projektis „Kobela aleviku reovee juhimine Antsla linna 
reoveepuhastisse”
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

6. Vallavara otsustuskorras võõrandamine
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjon esimees

7. Antsla Vallavolikogu 10.04.2018 määruse nr 13 „Antsla Vallavalitsusele ülesannete 
delegeerimine” muutmine
Ettekandja: Kersti Käis, vallasekretär

8. Urvaste Vallavolikogu 17.11.2010 määruse nr 1-1/18 „Munitsipaalomandis olevate ruumide 
piirmäärade kehtestamine” kehtetuks tunnistamine
Ettekandja: Kersti Käis, vallasekretär

9. Muud küsimused

1. Tasandusrühma loomise vajadusest Lusti Lasteaias

Ettekandega esines Lusti Lasteaia direktor Jüri Kiidron:
„Lusti Lasteaia visioon on luua lastele turvaline õpi-, mängu- ja kasvukeskkond, toetada 
igakülgselt arengut võttes arvesse individuaalsust”. 
Jüri Kiidron tsiteeris Haridus- ja Teadusministeeriumi poolt välja pakutud tähtsamaid tegevusi 
2018/2019 aastal alushariduse kohta „Koostöös kohalike omavalitsustega otsime paindlikke 
lahendusi alushariduse teemade ringile. Igale lapsele soovi korral tasuta lasteaia koht, see on meie 
suur eesmärk. Lasteaed peaks olema üha enam haridussüsteemi lahutamatu osa. Kõigile peab 
olema tagatud kättesaadav ja kvaliteetne alusharidus. Erilist tähelepanu tuleb pöörata tuge 
vajavatele lastele ja neile vajalikele tugiteenustele juba lasteaias”.
Praegu käib Lusti Lasteaias 117 last. Alates 2019. a jaanuarist 120 last. 120 lapsest 10 on 
erivajadusega. Erivajadusega laste arengu seisukohast on oluline tasandusrühma loomine. 
Tasandusrühma laste arv on kuni 12 last. Tasandusrühma kõige parem asukoht oleks Lusti Lasteaia
teine hooneosa, mis vajab remonti.

Elina Antsi: Meil on lasteaias 10 erivajadusega last, kellel on Rajaleidjast soovitus väikerühma 
jaoks. Enamus neist lastest on kõnepuudega. 
Praegu on lasteaia rühmades olukord õpetaja jaoks raske, kuna rühmas on erivajadusega lapsed ja 
nende tugiisikud, raske on hallata seda olukorda ja tegeleda õpetamisega.

15.05 saabus Üllar Ahi.

Raivo Vallner: Milline peaks olema rahaline ressurss, et selline rühm luua?
Jüri Kiidron: Rühma loomiseks on tarvis 1,0 kohaga logopeedi, 2,0 kohaga õpetajat ja 1,0 kohaga 
õpetaja abi. 
Avo Kirsbaum: Kuna Võru linn on kaks sellist rühma loonud, siis teame, et personalikulu on 70 
000 eurot aastas + ruumide remont, mis võib maksma minna 50 000 - 100 000 eurot.

Toimus arutelu.



Margus Klaar: Vallavalitsusel ettepanek põhjalikult läbi arutada, samuti volikogu liikmetel. Kui on
võimalik, siis arvestada ettepanekut 2019. aasta eelarve koostamisel.

2. Antsla valla 2018. aasta II lisaeelarve vastuvõtmine

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk ja tutvustas 2018. aasta  kulude eelarve muudatusi 
ja täiendavaid sihtotstarbelisi eraldisi tulude ja kulude lõikes (antud protokolli lisana). 

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul arutati määruse eelnõud, 
täiendavaid küsimusi, ettepanekuid lisaeelarve osas ei olnud.

Küsimusi esitas Raivo Vallner. Küsimustele vastas pearaamatupidaja Eve Sikk.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla 2018. aasta II lisaeelarve 
vastuvõtmine”.
Poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.     

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla 2018. aasta II lisaeelarve vastuvõtmine” 
määrusena nr 28. 

3. Riigivara munitsipaalomandisse taotlemine

Ettekandega esines maa- ja planeeringute spetsialist Ester Hommik ja tutvustas otsuse eelnõud. 
Seoses linna servas Oe külas, Tuulemäe kinnistul teostatavate karjakasvatuse arendustegevustega 
on tekkinud vajadus tagada rohelise vööndi olemasolu tiheasustusega alal, Antsla linna piiril, et 
vähendada sõnnikukäitlusest tulenevaid mõjusid (lõhnahäiring). Linnaserva katastriüksus on 
vajalik ruumiliseks planeerimiseks, et tagada ja parandada elanike heaolu.

Kaasettekandja Jarek Jõela: Arengu- ja planeerimiskomisjon tutvus komisjoni koosolekul 
materjalidega ja kiitis vallavalitsuse ettepaneku heaks.

Toimus arutelu.

Lehar Neve: Olen liikunud selles piirkonnas ja võin öelda, et suvisel ajal on seal tunda ka 
biopuhastist tulevat lõhnahäiringut. Teen ettepaneku lisada „biopuhastist tulev lõhnahäiring” 
seletuskirja. 

Aivo Värton: Teen ettepaneku eelnõu tagasi võtta, täiendada sõnastust ja esitada järgmise volikogu
istungi päevakorda vastu võtmiseks. 

Volikogu esimees pani hääletusele Aivo Värtoni ettepaneku.
Ettepaneku poolt hääletas 7 volikogu liiget, vastu 7 volikogu liiget.

VAHEAEG otsuse tulemuse väljaselgitamiseks 15.56-16.01

Margus Klaar: Kuna poolthäälte enamust kokku ei saanud, siis Aivo ettepanek läbi ei läinud.

Volikogu esimees pani hääletusele Lehar Neve ettepaneku, lisada otsuse selgitavasse osasse 
„biopuhastist tulev lõhnahäiring”.
Ettepaneku poolt hääletas 13 volikogu liiget, erapooletuks jäi 1 volikogu liige.



Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Riigivara munitsipaalomandisse taotlemine”.
Poolt hääletas 10 volikogu liiget, vastu 1 volikogu liige ja erapooletuks jäi 3 volikogu liiget.     

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Riigivara munitsipaalomandisse taotlemine” otsusena nr 
77.

4. Isikliku kasutusõiguse seadmine munitsipaalmaale

Ettekandega esines maa- ja planeeringute spetsialist Ester Hommik.
Tooma kinnisasja omanik esitas 27.07.2018 taotluse isikliku kasutusõiguse seadmiseks valla 
omandis olevale kinnistule, Mõisajärve paisutusrajatisele.
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku, anda nõusolek tähtajatult isikliku kasutusõigusega 
koormamiseks Tooma kinnisasja omaniku kasuks Antsla vallale kuuluvale kinnistule nr 11203950 
(katastritunnusega 14201:001:0050), Vaabina-Meierei tee, Vaabina küla, Antsla vald, Võru 
maakond. Kasutusõigusega koormatava ala suurus on 1,2 m2 .

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul arutati otsuse eelnõud, 
komisjoni liikmed olid nõus isikliku kasutusõiguse seadmisega. 

Toimus arutelu.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Isikliku kasutusõiguse seadmine 
munitsipaalmaale”.
Poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.     

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Isikliku kasutusõiguse seadmine munitsipaalmaale” 
otsusena nr 78.

5. Antsla valla osalemine projektis „Kobela aleviku reovee juhtimine Antsla linna 
reoveepuhastisse”

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp.
Antsla Vallavalitsus on koostanud otsuse eelnõu, aluseks võttes Ühisveevärgi- ja kanalisatsiooni 
(ÜVK) arengukava aastateks 2016-2028. Hetkel on koostamisel uus ÜVK kava kuni aastani 2030, 
kus arvestatakse ühinenud omavalitsuse uute piiridega. 
Antsla linna reoveepuhasti rekonstrueerimisega ja Kobela aleviku reovete juhtimisega Antsla
linna reoveepuhastisse on võimalik tagada pärast 2019. aastat nõuetekohane reovee puhastamine 
ning vee erikasutusloas määratud piirmääradele vastava heitvee loodusesse laskmine. Reovee 
juhtimine Kobela alevikust Antsla linna reoveepuhastisse tagab Antsla reoveepuhasti toimimise 
kuna puhasti on projekteeritud selliselt, et seal puhastatakse Antsla linna ja Kobela aleviku 
reoveed, s.h AS-i Linda Nektar tööstuslikud eelpuhastatud ja ühtlustatud reoveed. 
Survekanalisatsioonitorustiku ehitamisega saab likvideerida Kobela aleviku reoveepuhasti 
väljavoolu ja sellega on Antsla vallas üks heitvee väljavoolu koht vähem, millega väheneb ka 
reostuse oht keskkonnale.
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku, osaleda projektipartnerina sihtasutuse 
Keskkonnainvesteeringute Keskuse poolt väljakuulutatud keskkonnaprogrammi veemajanduse 
alamprogrammi esitatavas projektis „Kobela aleviku reovee juhtimine Antsla linna 
reoveepuhastisse”, mille kogumaksumus on hinnanguliselt 193 315 eurot ja omafinantseering kuni
58 000 eurot. Projekti teostajaks on AS Võru Vesi. 



Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul arutati otsuse eelnõud. 
Komisjoni liikmetel eelnõu kohta ettepanekuid/märkuseid ei olnud ja nad nõustusid otsuse 
eelnõuga. 

Toimus arutelu.

Küsimusi esitasid Aivo Värton, Raivo Vallner, Üllar Ahi ja Kalle Nurk. Küsimustele vastas 
abivallavanem Kurmet Müürsepp, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees ning pearaamatupidaja.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla valla osalemine projektis „Kobela 
aleviku reovee juhtimine Antsla linna reoveepuhastisse”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu 1 volikogu liige ja erapooletuks jäi 1 volikogu liige.      

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla valla osalemine projektis „Kobela aleviku reovee 
juhtimine Antsla linna reoveepuhastisse” otsusena nr 79.

6. Vallavara otsustuskorras võõrandamine

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum. 
Antsla Vallavalitsusele laekus avaldus, mille kohaselt soovitakse osta Rimmi külas asuvat Antsla 
vallale kuuluvat kinnistut asukohaga Tootsi tee T2 maaüksus, katastritunnus 14301:001:0372, 
asukohaga Antsla vald Rimmi küla, pindalaga 1801 m², sihtotstarbega transpordimaa, 
maksumusega 540 eurot ja 30 senti. 
Antsla Vallavalitsus valmistas ette vastavasisulise otsuse eelnõu. 

Kaasettekandja Merike Prätz: Selle kinnistu küsimust arutas eelarve- ja majanduskomisjon 16. 
oktoobri koosolekul. Koosolekul tekkis palju küsimusi ja komisjoni liikmed ei olnud nõus teemaad
otsustuskorras võõrandama, leiti, et igale maaüksusele peaks jääma juurdepääsu tee. Kuna 
küsimusi oli palju, otsustati teha paikvaatlus, mis toimus 30. oktoobril. Kohal oli ka teemaa 
taotleja, vaatasime olukorra koha peal üle ja pidime tõdema, et teed ei ole seal kunagi olnud. 
Kruntide erastamise käigus on jäänud võimalus teemaa luua. Reaalselt teed ei ole. 
Eeltoodust tulenevalt teen volikogu liikmetele ettepaneku otsuse eelnõu heaks kiita ja teemaa 
võõrandada. 

Toimus arutelu.

Küsimusi esitasid Veiko Haugas, Kalle Nurk, Kaia Pruuli ja Raivo Vallner.
Küsimustele vastasid majandusnõunik Rain Ruusa ning eelarve- ja majanduskomisjoni esimees 
Merike Prätz. 

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Vallavara otsustuskorras võõrandamine”.
Poolt hääletas 7 volikogu liiget, vastu 6 volikogu liiget ja erapooletuks jäi 1 volikogu liige.      

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Vallavara otsustuskorras võõrandamine” otsusena nr 80.

7. Antsla Vallavolikogu 10.04.2018 määruse nr 13 „Antsla Vallavalitsusele ülesannete 
delegeerimine” muutmine

Ettekandega esines vallasekretär Kersti Käis.



01.07.2018 jõustus „Kinnisasja avalikes huvides omandamise seadus”, millega tunnistati kehtetuks
„Kinnisasja sundvõõrandamise seadus”, Vabariigi Valitsuse 29.04.1997 määrus nr 88 „Plaani- või 
kaardimaterjali alusel katastriüksuse moodustamise korra kinnitamine”, Vabariigi Valitsuse 
23.10.2008 määrus nr 155 „Katastriüksuse sihtotstarvete liigid ja nende määramise kord” ja 
Vabariigi Valitsuse 23.10 2003 määrus nr 264 „Katastrimõõdistamise teostamise ja 
katastrimõõdistamise kontrollimise kord”. 
Käesoleva määrusega tunnistatakse eelnimetatud ülesannete delegeerimine Antsla Vallavalitsusele 
kehtetuks. Looduskaitseseaduse § 45 kohaselt tohib tiheasustusalal asuvaid üksikpuid, välja 
arvatud kasvav mets metsaseaduse tähenduses ja viljapuud, raiuda kohaliku omavalitsuse loa 
alusel. Loa andmise tingimused ja korra kehtestab kohalik omavalitsus. Käesoleva määrusega 
volitatakse eelnimetatud korra kehtestamine Antsla Vallavalitsusele. 
Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 10.04.2018 määruse nr 13 
„Antsla Vallavalitsusele ülesannete delegeerimine” muutmine”.
Poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.       

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 10.04.2018 määruse nr 13 „Antsla 
Vallavalitsusele ülesannete delegeerimine” muutmine” otsusena nr 81.

8. Urvaste Vallavolikogu 17.11.2010 määruse nr 1-1/18 „Munitsipaalomandis olevate 
ruumide piirmäärade kehtestamine” kehtetuks tunnistamine

Ettekandega esines vallasekretär Kersti Käis.
25. septembril 2018 kehtestati Antsla vallas munitsipaaleluruumide kasutamise ühtsed hinnad. 
Sellest tulenevalt on vajalik Urvaste  Vallavolikogu 17.11.2010 määrus nr 1-1/18 
„Munitsipaalomandis olevate ruumide piirmäärade kehtestamine” tunnistada kehtetuks.

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Urvaste Vallavolikogu 17.11.2010 määruse nr 1-
1/18 „Munitsipaalomandis olevate ruumide piirmäärade kehtestamine” kehtetuks tunnistamine”.
Poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.       

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 10.04.2018 määruse nr 13 „Urvaste 
Vallavolikogu 17.11.2010 määruse nr 1-1/18 „Munitsipaalomandis olevate ruumide piirmäärade 
kehtestamine” kehtetuks tunnistamine” otsusena nr 82.

9. Muud küsimused

9.1 Margus Klaar: Palun vabastada mind alates 1. detsembrist 2018. aastast Antsla Vallavolikogu 
esimehe kohalt, isiklikel põhjustel.

9.2 Margus Klaar: Järgmine volikogu istung toimub 18. detsembril 2018. aastal.

9.3 Avo Kirsbaum: Võrumaa Arenduskeskus on välja kuulutanud ühise jäätmehanke, kus ka Antsla
vald osaleb koos Rõuge, Võru ja Setomaa vallaga. 18. detsember on pakkumiste esitamise tähtaeg. 
Alates järgmise aasta 1. aprillist on meil uus või sama prügivedaja laiendatud Antsla valla 
territooriumil.



9.4  2. detsembril, algusega 16.00 toimub kuusetulede süütamine Antsla linnas;
2. detsembril algusega 18.00 toimub kuusetulede süütamine Tsoorus.

9.5 Raivo Vallner: Soovin saada vallavalitsuselt vastust, miks erastatakse vallavara otsustuskorras, 
ainult Vaabinas tehti ühe põllumaa osas erand. Soovin selgitust, miks see nii on.
Rain Ruusa: Vaabina külas enampakkumisele läinud maa oli elamumaa.

9.6 Veiko Haugas: Huvitab Veski tänava projekt, kas kõnniteega on alustatud, kas ametnikele on 
korraldused jagatud?
Avo Kirsbaum: Ametnikud on käsust teadlikud. Projekteerimise hankega ei ole alustatud. 

//allkirjastatud digitaalselt// //allkirjastatud digitaalselt//
Margus Klaar Helle Savi

 


